

NO. SOALAN: 32

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATUK BUNG MOKTAR BIN RADIN

TARIKH : 20 MAC 2016

RUJUKAN : 9643

SOALAN :

**Datuk Bung Moktar Bin Radin [Kinabatangan] minta MENTERI
DALAM NEGERI menyatakan tentang:-**

- a) Prosedur kewarganegaraan bagi rakyat asing yang telah lahir di negara ini tanpa ada hubungan dengan negara asal; dan
- b) Langkah dan dasar bagi kanak-kanak jalanan untuk menikmati pendidikan di negara ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Kelahiran yang berlaku di negara ini tidak menyebabkan seseorang individu memperoleh kewarganegaraan Malaysia secara automatik. Status kewarganegaraan adalah anugerah tertinggi yang telah diperuntukkan dengan jelas oleh undang-undang tertinggi di Malaysia iaitu Perlembagaan Persekutuan. Justeru, selaras dengan perundangan yang berkuat kuasa, terdapat beberapa faktor yang perlu diambil kira dan diteliti dalam menentukan status kewarganegaraan seseorang individu seperti tarikh dan tempat kelahiran, taraf kewarganegaraan serta status perkahwinan ibu dan bapa individu tersebut. Dalam hal ini, beban membuktikan kelayakan dianugerahkan kewarganegaraan Malaysia adalah di bawah tanggungjawab seseorang individu.

Merujuk kepada isu yang dibangkitkan oleh Ahli Yang Berhormat berkenaan prosedur permohonan kewarganegaraan bagi individu warga asing yang dilahirkan di negara ini, Perlembagaan Persekutuan telah pun memperuntukkan dua kategori pemerolehan kewarganegaraan iaitu sama ada secara pendaftaran atau penaturalisasian (masuk). Dalam hal ini, mana-mana individu yang berhasrat memperolehi kewarganegaraan Malaysia perlulah mengemukakan permohonan berdasarkan kelayakan kepada Jabatan Pendaftaran Negara.

Berhubung dengan isu pendidikan kanak-kanak yang turut dibangkitkan, perkara ini adalah di bawah bidang kuasa Kementerian Pendidikan Malaysia. Dalam hal ini, kemasukan kanak-kanak jalanan ke sekolah adalah berpandukan kepada peruntukan yang berkuatkuasa di bawah Akta Pendidikan 1996.

SOALAN NO:33

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAPAN LISAN
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KETIGA BELAS,
MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN: LISAN

DARIPADA: YB PUAN HAJAH ZURAIDA BINTI KAMARUDDIN

TARIKH: 20 MAC 2017

SOALAN:

Puan Hajah Zuraida binti Kamaruddin [Ampang] minta **MENTERI SUMBER MANUSIA** menyatakan usaha untuk menyemak kembali undang-undang gangguan seksual melalui Akta Kerja yang hanya melibatkan gangguan di tempat kerja yang sangat terhad dan terbatas definisinya.

PR-1351-L00146

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Kementerian Sumber Manusia (KSM) sentiasa mengambil berat berhubung gangguan seksual di tempat kerja. Peruntukan berkaitan Bahagian XVA (dibaca sebagai Bahagian 15A) iaitu Gangguan Seksual telah diwujudkan semasa pindaan ke atas Akta Kerja 1955 pada tahun 2011 dan berkuat kuasa mulai 1 April 2012. Peruntukan ini hanya terpakai untuk situasi yang melibatkan pekerjaan sahaja dan tidak boleh terpakai di tempat lain kerana pekerjaan adalah berdasarkan hubungan majikan dan pekerja. Pada masa sekarang, KSM sedang mengkaji semula Akta Kerja 1955 termasuk Bahagian XVA (15A) iaitu Gangguan Seksual. Sesi konsultasi dengan pihak berkepentingan termasuk kesatuan majikan dan pekerja akan diadakan untuk tujuan ini.

2. Berdasarkan statistik oleh Jabatan Tenaga Kerja Semenanjung Malaysia (JTKSM), Kementerian Sumber Manusia, bilangan aduan gangguan seksual di tempat kerja yang diterima pada tahun 2014 adalah 15 kes, 16 kes pada tahun 2015 dan 26 kes pada 2016. Untuk kes-kes yang diadakan itu, pihak JTKSM telah memberi khidmat nasihat kepada majikan berhubung tindakan yang sepatutnya diambil, contohnya mengasingkan pengganggu seksual daripada pekerja-pekerja lain.

SOALAN (34)

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, PARLIMEN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
TARIKH : 20 MAC 2017
[ISNIN]
DARIPADA : YB TUAN SIM TZE TZIN

SOALAN :-

YB TUAN SIM TZE TZIN [BAYAN BARU] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah pendapatan purata per kapita (gross national income per capita) pada tahun 2016. Bagaimanakah Malaysia boleh mencapai wawasan 2020 negara berpendapatan tinggi yang ditakrifkan oleh Bank Dunia dari sekarang sehingga tahun 2020.

JAWAPAN:-

Tuan Yang di-Pertua,

Seperti Ahli Yang Berhormat sedia maklum, pada amnya penentuan status negara maju berpendapatan tinggi adalah berasaskan tahap minimum Pendapatan Negara Kasar (PNK) per kapita yang ditetapkan oleh Bank Dunia pada tahun 2016 sebanyak AS\$12,476. PNK per kapita Malaysia telah meningkat sebanyak 3.8% setahun daripada RM25,322 (AS\$7,184) pada tahun 2009 kepada RM37,733 (AS\$9,096) pada tahun 2016. Oleh itu, negara sedang berada atas landasan yang betul untuk mencapai status berpendapatan tinggi menjelang 2020.

Antara cabaran utama yang kita hadapi dalam mencapai status negara maju berpendapatan tinggi adalah tahap produktiviti pekerja yang masih rendah berbanding dengan negara-negara maju dan beberapa negara membangun. Di samping itu, negara masih lagi bersaing dengan negara-negara serantau dari segi ekonomi berintensif buruh dengan kos rendah. Oleh itu, terdapat potensi yang besar bagi negara untuk membuat lonjakan dan merapatkan jurang perbezaan produktiviti ini.

Kerajaan telah menggariskan strategi melalui Rancangan Malaysia Kesebelas, 2016-2020 (RMK11) bagi mencapai status negara berpendapatan tinggi termasuklah:

- a. Meningkatkan produktiviti dan inovasi untuk memastikan pertumbuhan yang mampan dan inklusif. Dalam hubungan ni, pertumbuhan Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) akan dipacu oleh peningkatan dalam produktiviti dan kebergantungan kepada input modal dan pekerja akan dikurangkan. Usaha bagi meningkatkan produktiviti akan dilaksanakan di semua peringkat iaitu makro, industri dan firma serta diterajui oleh juara industri;
- b. Meningkatkan pembangunan modal insan termasuk mengupayakan Pendidikan dan Latihan Teknik dan Vokasional (TVET) ke arah mewujudkan lebih ramai pekerja mahir bagi memenuhi keperluan industri akan datang;
- c. Menggalakkan lagi pelaburan swasta untuk menerajui pertumbuhan ekonomi;
- d. Meningkatkan lagi eksport untuk menambah baikimbangan perdagangan;

- e. Meningkatkan fleksibiliti dasar fiskal untuk memastikan kedudukan kewangan Kerajaan Persekutuan yang lebih mampan; dan
- f. Meningkatkan kesejahteraan rakyat termasuk meningkatkan taraf hidup isi rumah B40 ke arah masyarakat kelas menengah.

Berdasarkan kepada langkah dan strategi yang disebutkan tadi, Malaysia mampu untuk terus mengekalkan pertumbuhan ekonomi yang mampan serta berada di landasan yang tepat untuk menjadi negara berpendapatan tinggi menjelang tahun 2020.

Sekian. Terima kasih.

20 Mac 2017